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Kastrati, Elmi Reçica, Evgjeni Thaçi-Dragusha, Srđan Mitrović i Zafir Berisha.  

 

Neprisutni: Glauk Konjufca, Fitore Pacolli i Dukagjin Gorani.  

 

Učesnici iz ministarstva trgovine i industrije: Endrit Shala, ministar i Arbër Muhaxheri, direktor u 

KIESA.  

 

Učesnici iz ministarstva inostranih poslova:  Çerkin Dukolli, zamenik ministra i  Jetish Jashari, 

direktor Odeljenja za pravna i ugovorna pitanja.  

 

Ostali učesnici: Agonis Thaçi, Vjeshtore Zeqiri, D+; Yllka Gashi, pripravnica,  LDK; Ylli Sokoli, 

Doruntinë Pireva, Sofie Tahiri, pripravnica; Blerta Aliu, Ilir Hoxha, Aid Sekiraqa, KDI i medije.  

 

Osoblje za podršku komisiji: Minire Hasani i Manush Krasniqi. 

 

Sednicom je predsedavala: Vjosa Osmani-Sadriu, predsednica komisije. 

 

Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednica održanih 25. februara, 6. i 7. marta 2019. godine;  

3. Izveštavanje ministra ministarstva trgovine i industrije, g. Endrit Shala; 

4. Razmatranje u načelu Nacrta zakona br. 06/L-154 o spoljašnjoj službi Republike Kosova; 

5. Razno. 

 

3. Izveštavanje ministra ministarstva industrije i trgovine, g. Endrit Shala  

 

Vjosa Osmani-Sadriu, obavestila je da strateške investicije, po prvi put pokriva ova komisija sa 

ovim mandatom, dok međunarodne organizacije su tema koja se i u prošlosti pokrila. Rekla je da su 

se posebno izabrale ove dve teme za izveštavanje, iako je pred komisijom izveštavao direktor KIESA 

o razvoju u oblasti strateške investicije, međutim prošlo je skoro 6 meseci i možda je bilo novih 

razvoja, koje su od interesa za Skupštinu i građane.   

  

Endrit Shala, vezano za strateške investicije, obavestio je da status strateškog investitora ili projekta 

strateškog ulaganja može se dobiti prema kriterijumima i postupcima određenim Zakonom o 
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strateškim investicijama. Ministar je obavestio da od meseca februara 2018. godine do decembra 

2018. godine, MTI/KIESA su primili 11 zahteva za status strateškog investitora, imajući u vidu da su 

zahtevi bili doista izričiti, primetilo se da nije bilo dobrog usklađivanja između zakona i 

administrativnog uputstva br. 02/2018. Stoga, rekao je da se stvorila potreba da se izradi jedno novo 

administrativno uputstvo, u cilju eliminisanja birokratija, koje se tiču tehničkih faza razmatranja 

aplikacija. Dalje, on je obavestio da od stupanja na snazi novog administrativnog uputstva br. 

15/2018, dana 14.1.2019. godine do sada aplicirali su 12 zainteresovanih subjekata za sticanje statusa 

strateškog investitora.  Shala je predstavio neophodnost pripreme strateških projekata od strane 

Vlade, na osnovu člana 19.1 zakona o strateškim investicijama, koji određuje da javni autoriteti mogu 

pripremiti strateške projekte, koji se mogu predstaviti investicionim subjektima i da od istih zahtevaju 

da apliciraju s njihovim projektima, prema postupcima ovim zakonom određenim.  Dalje, dodao je 

da proces primene zakona o strateškim investicijama je složeni proces i kao takav zahteva dosta 

angažmana, a koje za kapacitete koje raspolaže KIESA predstavlja poteškoće u ispunjavanju obaveza, 

na kvalitetan način i unutar predviđenih rokova.  

 

Doruntinë Maloku- Kastrati, rekla je da dilema vezano za način funkcionisanja pitanja i strateških 

investicija, kako se one dele između MTI i KIESA i ministarstva dijaspore i strateških investicija.   

Obavestila je da tokom izveštavanja pred komisijom, ministar MDSI. G- Gashi i bivši direktor 

KIESA, g. Mustafa, pričali su o strateškim investicijama, isto kao i ministar Shala, stoga nerazumno 

je kako funkcionišu ove tri institucije za isto pitanje. Postavila je pitanje kako ova podela funkcioniše.   

 

Endrit Shala, pozivajući se na pitanje poslanice Maloku, rekao je da sponzor i koja primenjuje zakon 

za strateške investicije je MTI, dok KIESA je agencija koja funkcioniše unutar MTI-a. Isto tako, 

naglasio je da MDSI pomaže rad MTI-a, u cilju što bolje primene zakona o strateškim investicijama.  

 

Vjosa Osmani- Sadriu, rekla je da kao odgovornost MDSI-a se ne može gledati da ovo ministarstvo 

pomaže ili asistira MTI, i kada izveštava ministar MDSI pred komisijom, on inače izveštava kao da 

je to ključno ministarstvo, koje pokriva oblast strateških investicija. Pitala je: Da li se išta preduzelo 

od strane MTI, koje eliminiše ove nesuglasice i koja je potreba da MDSI-u ostane u portfoliju ovo 

pitanje, jer se posao u ovoj oblasti obavlja od strane MTI-a?  

 

Endrit Shala, rekao je da sponzor i koja primenjuje zakon za strateške investicije je MTI i KIESA, 

dok ministar MDSI i bilo koji ministar Vlade ima pravo da priča o mogućnosti prikupljanja investicija 

na Kosovu i da pomogne svaki dikaster Vlade, u dilju da Kosovo što više privuče ulaganja.  

 

Doruntinë Maloku- Kastrati, obavestila je da na sastancima sa sunarodnicima videla se mogućnost 

da se spusti plafon za strateške investicije za pripadnike dijaspore, koji hoće da putem zakona za 

strateške investicije da ulažu na Kosovu. Vezano za ovo, postavila je pitanje: da li su sarađivali MTI 

i MDSI u ovom smeru i kako će se koordinirati poslovi, na taj način i da dijaspora bude obuhvaćena 

u zakonu o strateškim investicijama.  

 

Endrit Shala, rekao je da pitanje minimalne vrednosti kako bi se pridobio status strateškog 

investitora, određena je zakonom o strateškim investicijama. Dalje, dodao je da MTI do sada nije 

primilo zahteve za izmenu i dopunu ovog zakona, odnosno minimalne vrednosti i ne vidi razlog zašto 

bi se tako nešto uradilo, jer mogućnost za prikupljanje investicija na Kosovu,  prema ovom zakonu je 

do kraja 2020. godine.  

 

Vjosa Osmani- Sadriu, rekla je da ministar MDSI, tokom izveštavanja pred komisijom, pokazao je 

da najmanje za projekte dijaspore se trebaju uzeti u obzir malo veći kriterijumi, koji se tiču strateških 

investicija, i da njegovo ministarstvo može uzeti nad sobom izmenu i dopunu zakona o strateškim 

investicijama. Prema njoj, ovo pokazuje potrebu za jednu bolju koordinaciju između ministarstava za 

ovu temu, jer ako bi imali prikladnu primenu, moglo bi dovesti bitne investitore na Kosovu.    
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Time Kadrijaj, na sastancima koje je imala sa pripadnicima dijaspore, obavestila je da je primila 

njihove zamerke, vezano za plafon za strateške investicije. Postavila je pitanje ministru: da li postoje 

izveštaji s mrežama biznisa koji su u dijaspori. Isto tako dodala je da činjenica da je već dve godine 

od kada je stupio zakon na snazi i postoje samo 19 aplikacija za sticanje statusa strateškog investitora, 

vrlo mali broj. Ona je savetovala ministra da ima redovne sastanke s mrežom biznisa u dijaspori na 

taj način da se tačno zna šta se traži, kako bi se broj investitora na Kosovu povećao.   

 

Endrit Shala, rekao je da MDSI vrši svoju odgovornost u kontaktu sa dijasporom, težeći da privuku 

moguće investicije iz dijaspore i obavestio je da u saradnji sa MDSI su organizovane informativne 

sesije za dijasporu. Što se tiče izmene vrednosti za kvalifikaciju, kao strateški investitor u određenim 

sektorima, dao je do znanja da vrednost od 30 miliona je samo za sektor energetike i infrastrukture u 

rudnicima, dok za ostale sektore, ova vrednost se menja i u nekim slučajevima može biti i manja od 

10 hiljada evra ulaganja.   

 

Evgjeni Thaçi- Dragusha, dala je do znanja da na sednicama komisije diskutovalo se da možda 

postoji sukob nadležnosti između dva ministarstva, međutim ovo pitanje se prevazišlo do sada, dok 

vi radite i ne postoje prepreke. Postavila je pitanje ministru o radu vladine komisije, vezano za 

strateške investicije.  

 

Endrit Shala, pozivajući se na pitanje poslanice Thaçi, dao je do znanja da zakon o strateškim 

investicijama određuje da postupke za primenu ovog zakona pravi među-ministarska komisija za 

strateške investicije, koji vodi on kao ministar MTI-a, i koja se sastoji od ministra ekonomije i 

finansija, ministra životne sredine, ministra dijaspore i strateških investicija, ministra poljoprivrede, 

ministra ekonomskog razvoja, gradonačelnika, gde se vrši investicija kao i generalnog državnog 

advokata. Dalje, razjasnio je da među-ministarska komisija je uspostavljena za procenu, izbor, 

primenu i praćenje projekata za strateške investicije i preporuke ove komisije se predlažu Vladi za 

odobrenje. Ako jedna strateška investicija se tiče javne imovine onda Vlada preporučuje Skupštini na 

usvajanje ili ne iste.    

 

Elmi Reçica, rekao je da ih podstiče da budu što delotvorniji i da proizvedu rezultate, što se tiče 

strateških investicija na Kosovu, i u skladu s time, zainteresovani smo da naša dijaspora ulaže ovde.   

Isto tako, g. Reçica, rekao je što se tiče strateških investicija, postoje zahtevi za dokumente i stvaraju 

se različite situacije, zbog zakona koje imamo, ponekad se iste pretvaraju u prepreke, s kojima su se 

umorio jedan deo investitora. U ovom smeru, rekao je da MTI ima podršku komisije i Skupštine, ali 

pogotovo dijaspore, da se naprave olakšice ili da se ujednostave postupci za kvalifikovanje za 

strateškog investitora. Dalje, dodao je da nije protiv ulaganja različitih kompanija, ali se trebaju 

tretirati s prioritetom naši ljudi iz dijaspore, i u ovom smeru, MTI i MDSI trebaju stvoriti olakšice, 

koje se tiču ulaganja od strane dijaspore.   

 

Doruntinë Maloku- Kastrati, pozivajući se na izveštaj ministra, prosleđen komisiji u kome je 

navedeno da će u januaru 2019. godine stupiti na snazi novo administrativno uputstvo, koji nakon 

toga je proizveo 12 novih aplikacija, pitala je: šta obuhvata to uputstvo, koja je novina u istome što 

je povuklo pažnju novih ulagača.  

 

Endrit Shala, obavestio je da se dijaspori pružila jedna ekonomska zona, s celokupnom neophodnom 

infrastrukturom za biznise, i na osnovu zakona o ekonomskim zonama, oni imaju koristi i olakšice 

pri uzimanju jedne parcele u toj ekonomskoj zoni. Ministar je pozvao komisiju, da ostvare jednu 

posetu MTI-u, gde mogu iz blizine videti posao koji se obavlja od strane MTI-a i KIESA,  u vezi sa 

razmatranjem i tretiranjem potencijalnih strateških investitora. Što se tiče pitanja poslanice Maloku, 

ministar je dao do znanja da je bilo na snazi jedno administrativno uputstvo, kojeg je smatrao 

birokratinim i koje je ometalo mogućnost prikupljanja investitora. Dalje, rekao je da je novo uputstvo 
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predvidelo nekoliko olakšica i to se dokazalo kao bolja mogućnost za prikupljanje strateških 

investitora.      

 

Doruntinë Maloku- Kastrati, predložila je da MTI ili KIESA naprave jednu kampanju podizanje 

svesti za promene u administrativnom uputstvu, na taj način da privuče više ulaganja ili da osvesti 

ostale, da počnu što pre s ulaganjima.   

 

Endrit Shala, rekao je da težimo da uradimo najbolje moguće s budžetom s kojim raspolažemo i 

zahtevao je od poslanika da podrže s svojim zahtevima kao i u budžetskim zahtevima.   

 

Zafir Berisha, rekao je da smo u jako osetljivim trenucima za zemlju, koje se tiču strateških 

investicija, imajući u obzir političku situaciju pogotovo onu bezbednosti na Kosovu, nije baš lako 

dospeti do stranih ulagača, s kampanjom koju vodi Srbija, u odnosu na situaciju političke bezbednosti, 

Postavio je pitanje da li ministarstvo ima neki plan ili strategiju lobiranja za strateške investicije, 

imajući u obzir okolnosti u kojima se nalazimo.  

 

Vjosa Osmani- Sadriu, pitala je ministra: kako je uticalo postavljanje takse u procesu ulaganja. Isto 

tako, naglasila je da su postojale glasine da postavljanje tarife u odnosu s robom iz Srbije može da 

predstavlja Kosovo kao jednu zemlju neprikladnu za strane investitore. On je takođe zahtevala da se 

informiše vezano za projekat Brezovice i koja je to opština tražila obustavu ovog projekta.  

Nadovezujući se sa strateškim investicijama postavila je pitanje: da li se razmotrila mogućnost 

produžetka roka, kao i prilikom izrade novog zakona, imajući u obzir i modele drugih država, da li 

postoji neki način da projekte koji obuhvataju omladinu, imaju neku vrstu prednosti.   Vezano za 

projekat u oblasti rudnika postavila je pitanje: da li je obustavljen, da li se dala dozvola i da li je 

kvalifikovan kao strateška investicija.   

 

Endrit Shala, rekao je da se ministarstvo angažuje za organizaciju aktivnosti van zemlje, s ciljem 

promovisanja mogućnosti ulaganja na Kosovu. Odluku o meri prema proizvodima Srbije i Bosne, 

rekao je da je donela Vlada, s njegovim predlogom, dok je dao do znanja da ova mera ne ometa strane 

investitore.  Obavestio je da do sada ima zainteresovanih da ulažu na Brezovicu, dok prethodni 

projekat je obustavljen s zahtevom opštine Peć. Ministar je dalje obavestio da MTI predviđa da ovaj 

zakon bude izmenjen i dopunjen i zahteva se podrška poslanika, da tokom amandmana, predvide 

prepreke koje je ministarstvo imalo tokom sprovođenja istog, i da takođe budući zakon nadvlada nad 

ostalim zakonima, u okviru Ustava. Što se tiče sektora rudnika, rekao je da imaju dve aplikacije koje 

su u fazi tehničkog razmatranja.  

 

Doruntinë Maloku- Kastrati, zahtevala je da se informiše od strane ministra šta se desilo s opštinom 

Podujeva za davanje jedne javne zone na korišćenje, koju upravlja KAP, za postavljanje poslovanja 

i razvoj njihove delatnosti u tim prostorima.   

 

Endrit Shala, obavestio je da kao ministarstvo imaju za cilj da svakoj opštini stvore ekonomsku 

zonu, kao što se i zakonom predviđa, jer je to najbolji način da se prikupe investitori. Ministar je dao 

do znanja da imaju jedan zahtev od strane opštine Podujeva, za jednu ekonomsku zonu i da Vlada u 

saradnji sa KAP-om će sarađivati, da se to zemljište dodeli za ekonomsku zonu u opštini Podujevo. 

Ministar je kasnije obavestio da rade na tome da se stvore ekonomske zone i u ostalim opštinama 

Kosova.  

 

Elmi Reçica - što se tiče strateških ulaganja, predlažem da komisija, zajedno sa Ministarstvom, 

realizuje posetu u Albaniji, Crnoj Gori i Makedoniji,  da bi se videle njihove prednosti i mogućnosti 

olakšavanja u procesu strateških ulaganja,  da bi se pronašlo rešenje za ubrzanje procedura i početi sa 

ulaganjem što je pre moguće.   

 



5 

 

Vjosa Osmani - Sadriu - u vezi sa inicijativom za proces pristupanja Kosova u STO-u, pitala je 

ministra: Zašto je predviđeno da Kosovo aplicira za članstvo posmatrača, a ne za člana sa 

punopravnim pravima?  

 

Endrit Shala - obavestio je  da u mesecu junu 2018.godine, Vlada Kosova donela je odluku da 

pokrene procedure podnošenja zahteva  u STO, kao posmatrač, i kao rezultata ove odluke, pripremila 

je potrebne dokumente. Dobijanje statusa posmatrača za Kosovo, zahteva platformu za lobiranje  u 

različitim zemljama, s posebnim naglaskom na zemlje koje su priznale Kosovo. Kosovo je odlučilo 

da podnese zahtev za status posmatrača,  jer je to najlakši način da bude unutar STO-u i da ima koristi 

od toga da bude član posmatrača STO-u. U nastavku, on je istakao razloge za političke i ekonomske 

perspektive  koje su u interesu Kosova da dobiju status člana posmatrača.  

 

Vjosa Osmani- Sadriu- je zahtevala da se dokument o kosovskom ekonomskom pregledu, 

ekonomskim politikama, i režimu spoljne trgovine, koji je poslat dotičnim institucijama za komentar, 

raspodeli i članovima komisije. Ona je upitala ministra; Da li su ove godine planirali podneti zahtev 

za pristup Svetskoj trgovinskoj organizaciji (STO), i  koliko će Kosovu, kao posmatraču, trebati 

vremena od trenutka podnošenja zahteva, do punopravnog članstva u STO, obzirom da su te 

procedure u slučaju drugih država trajale i do 20 godina? 

 

Endrit Shala - obavestio je da je Ministarstvo u koordinaciji sa MSP-a, da pronađu pravi trenutak za 

apliciranje. Što se tiče lobiranja, ministar je najavio  da pokrenuli proceduru za članstvo u EFTA i 

sve njene zemlje članice su obećale da će pomoći  Kosovu u lobiranju za članstvo u STO-u. Što se 

tiče dokumenata, ekonomski uvid, ekonomske politike  i režim spoljne trgovine, ministar je obavestio 

da će proslediti Komisiji. Takođe, ministar je dao znanja da da su mnoge zemlje u regionu već 

godinama u procesu članstva u STO-u,  dok što se tiče trajanja procesa članstva Kosova u STO-u, 

rekao je da se nije konsultova sa ekspertima i da ovaj proces zahteva institucionalno planiranje.   

 

4. Načelno razmatranje Nacrt zakona br. 06/L-154 o spoljnoj službi Republike Kosova 

 

Vjosa Osmani - Sadriu- rekla je da je ovaj Nacrt zakon veoma bitan i zatraženo je da ministar 

obrazloži, ali smo informisani od njegovog kabineta , da će ministar biti van zemlje, a sada je direktno 

predstavljen na konferenciji za štampu od strane MIP-a. 

 

Çerkin Dukolli - u vezi Nacrt zakona, naglasio je da se situacija u oblasti spoljne razvila i zbog 

odstupanja od nesporazuma prema zakonima na snazi, odlučeno je da se donese funkcionalni zakon. 

Novitet, u ovom predloženom Nacrt zakonu, je predviđeno za političkog direktora, generalnih 

direkcija, depolitizacija ambasada sa 70% diplomata u karijeri, preuzimanje diploma, inovacija u 

članu 85, kao i članu 20.8. 

 

Vjosa Osmani- Sadriu – rekla je Nacrt zakon generalno daje ministru veliku diskreciju, koja ranije 

nije postajala. Ona je upitala:  zašto je to potrebno? Diplomate karijere već imaju status karijere, a 

dok prema članu 85.1, kao što se vidi , proces je predviđen za sve diplomate,  i ako ostavimo član 

takav kakav jeste, onda član 85. pruža mogućnost  da bilo koji diplomata koji obavlja ovu dužnost, 

bez obzira da li je dobio ovaj status  prema procedurama karijere  ili političkim imenovanjima, ako 

oni polože test od 100/% , mogu pridobiti taj status i ostaviti prostor  da automatski postanu  diplomate 

za karijeru.  

 

Çerkin Dukolli- naglasio je da četiri stava iz člana 85. ima potrebe duša se preformuliše da bi se 

mogle izbeći dileme.  

Jetish Jashari – obavestio je da bio deo među institucionalne radne grupe i da je odredba izazvala 

više rasprave nego ostale odredbe. Prema njemu, ova odredba nema veze sa učešćem diplomata koji 

nisu članovi spoljne službe, ali se odnosi samo na članove spoljne službe. 
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Vjosa Osmani- Sadriu -  rekla je da imajući u obzir da u članu 85 kaže se da svi članovi spoljne 

službe koji prolaze proces ocenjivanja, stiču status diplomate karijere i upitao predstavnike 

ministarstva  da li smatraju da je to kolateralno između odredba 85. i 1.10. Ona je navela  da u članu 

61.nisu oklevali da koriste terminologiju, karijere diplomate i njihovog statusa, u slučaju da se vrate 

u ministarstvo, jer samo karijere diplomate imaju pravo prema rotaciji da se preraspoređuju u 

ministarstvo, dok nema nikakvu obavezu prema političkim imenima. Ona je upitala predstavnika 

ministarstva: Da li može da objasni zašto je predviđeno ukupno ocenjivanje diplomata putem testa? 

 

Çerkin Dugolli –što se tiče ocenjivanja diplomata , rekao je da tokom procedure izrade nije postignut 

konsenzus. U MSP-a postoji spremnost da se ukloni ili preformuliše ovaj član.  

 

Vjosa Osmani- Sadriu -  dalje je naglasila, da u članu 62 postoji neslaganje , gde se navodi da 

ministar, odlukom ,  naređuje prestanak privremenog mandata karijere diplomate, a da ne objasni  da 

se to može učiniti za šefove misije, jer je to nadležnost Predsednika a ne ministarstva. U nastavku, 

navela je da u članu 4 nisu uzete u obzir primedbe Kancelarije premijera koji su se protivili jeziku 

“orijentaciji njegovog smera”, jer to nije predviđeno Ustavom.  

 

Çerkin Dugolli- obavestio je da je konačni Nacrt zakon prosleđen Kancelariji premijera, koji su Nacrt 

zakon prosledili Skupštini  i imaju pravo da izvrše sve izmene  koje smatraju potrebnim da se uključe 

u Nacrt zakon, bez usvajanja radne grupe.  On je takođe najavio da će, prema promenama u 

Kancelariji premijera, gde državni protokol prelazi u nadležnost Kancelarije premijera.  

 

Vjosa Osmani - Sadriu -  pozivajući se na član 89. Nacrta zakona, u vezi sa državnim protokolom, 

rekla je da nije razjašnjeno da će diplomatski protokol ostati u Ministarstvu spoljnih poslova, dok će 

državni funkcionisati u okviru Kancelarije premijera. Što se tiče preporuka  Komisije za pozicije, gde 

je ministru  pružena mogućnost  da odbije preporuku ove komisije, bez ikakvog razloga, ona je upitala  

Da li je razmatrana mogućnost  da ministar nema takvu slobodu za odlučivanje?  

 

Çerkin Dukolli -  rekao je, da ako komisija preporučuje da se jedna osoba unapređuje, onda  nema 

nijednog razloga da to ministar odobri. On je dalje dodao da, ako je to posebno na osnovu  odluke 

ministra, možda je to tema o kojoj se može diskutovati.  

 

Vjosa Osmani- Sadriu -  obavestila je da je imala slučajeva kada Komisija za pozicije, dala je  jasne 

preporuke  nekim diplomatima, a ministar u to vreme nije iskoristio pravo da odluči, ali ne 

potpisivanje je bilo odbijanje. Ideja je da se takve zloupotrebe uklone od strane političara. 

 

Jetish Jashari – rekao je da je polazna tačka za ovo pitanje zakon na snazi,  u kojem su bile dve 

odredbe  koje dozvoljavaju  diplomatima  unapređenje u pozicije  i jedna odredba  unapređenje na 

poslu. Ovo je uzeto u obzir čak i kada se diskutovalo  o formulisanju ovog Nacrta zakona  i zamišljeno 

je da bude ograničenja za ministra. Ministra može nekoga unaprediti u poziciji, jedino ako postoji 

preporuka od Komisije za unapređenje. 

 

Vjosa Osmani- Sadriu – rekla je da ne očekuje punu nadležnost Komisije za unapređenje, ali 

ministar  treba da da snažno obrazloženje  zašto odbija da potpiše preporuke Komisije za unapređenje. 

Ona je dalje navela da u zakonu nije uključena rodna osetljivost , uprkos Ustavnom zahtevu , da 

Konvencija  o eliminisanju svih diskriminacija u odnosu sa ženama, koja predviđa da i u misijama u 

inostranstvo potrebno je predvideti pitanje rodne ravnopravnosti, kao što je Zakon o ravnopravnosti 

polova, koji konkretno predviđa da ne samo za unutrašnje institucije, već i za predstavljanje u 

inostranstvo, treba predvideti kvotu od 40% za ravnopravnost polova. Predsednica je takođe saopštila 

da je u Nacrtu  zakona  o dijaspori predviđeno  imenovanje atašea  za dijasporu, koji će raditi unutar 

ambasada sa diplomatskim statusom  i to ne može uraditi ukoliko nije regulisano važećim zakonom.  
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Jetish Jashari – obavestio je da je učestovao u izradi Nacrta zakona o dijaspori i da se postavlja 

pitanje kakav status i kakve komunikacije će imati kulturni centri. S tim u vezi, on je obavestio  da je 

u Nacrtu zakona  o spoljnoj službi   predviđeno i pozicija atašea, koja se daje delegatu ministarstva  

u određenoj ambasadi. U ovom Nacrt zakonu predloženo je da taj ataše, pošto će biti kulturni ataše, 

imaće i ulogu do rukovodioca kulturnog centra koji je pod pokroviteljstvom ambasade. 

 

Elmi Reçica – rekao je da taj ataše, koji upravlja kulturnim centrom, treba da bude iz mesta gde ima 

sedište kulturni centar.  

 

Jetish Jashari -  rekao je da što se tiče primene zakona o spoljnoj službi i našeg zakonodavstva, to 

može biti dvostruko državljanstvo, jer je to predviđeno i u zakonu, ali ta osoba mora imati 

državljanstvo Kosova.  

 

Vjosa Osmani- Sadriu -  rekla je da ako MDIS predlaže ataše sa prebivalištem u drugoj državi  i ako 

i toj državi nije dozvoljeno dvostruko državljanstvo , tada se toj osobi ne može dati pozicija atašea.  

 

Jetish Jashari – obavestio je da prema ovom Nacrt zakonu , uslov a bi bio član spoljne službe je 

državljanstvo Kosova.  

 

Çerkin Dukolli -  vezano za rodnu osetljivost , upitao je da li je reč o određivanu rodnih kvota u 

svakom zakonu. 

 

Vjosa Osmani- Sadriu – pozivajući se na zamenika ministra Dukolli, rekla je da se ne radi o 

postavljenu kvote u svakom zakonu, jer Zakon o ravnopravnosti polova određuje pravila za sve 

institucije, kao za unutrašnje tako i za spoljašnje predstavljanje.  

 

Elmi Reçica – rekao je da je bitno da je ovaj zakon  prosleđen Skupštini, i u prethodnom mandatu, 

jer nije bilo preciznosti, brzo je protekao taj mandat, dok je zakon bio vraćen. Što se tiče Nacrta 

zakona , rekao je da u celo tekstu Nacrt zakona tačno je precizirano pitanje  karijere i političkih 

diplomata, samo u jednom delu i treba da se i tamo navede. On je takođe rekao da je u Nacrtu zakona 

precizirana procedura  za povratak diplomata u Ministarstvo, jer je u prošlosti bilo mnogo primedbi 

po tom pitanju. Trebalo bi da unutrašnjom uredbom jasno utvrdi da ne mogu biti isti troškovi, kao u 

Vašingtonu ili u Tirani ili u Skoplju , dakle treba da bude jedna razlika. Dalje, g. Reçica je rekao da 

pitanje potrošnje van zemlje treba da bude regulisano unutrašnjom uredbom . Što se tiče protokola, 

rekao je veoma raspodeljen i raznovrstan. Države koje stvarno imaju protokol imaju samo jedan 

protokol. U vezi s tim, on je obavestio  da je sledbenik da državni protokol bude za sve i da bude 

poseban.  

 

Vjosa Osmani- Sadriu – predložila je Nacrt zakon o spoljnoj službi se razmotri u načelu, dana 12 

aprila 2019.godine, u nedostatku kvoruma za glasanje.  

 

 

Sednica je završena u 12:20 časova. 
 

Predsednica Komisije, 

 

__________________ 

Vjosa Osmani-Sadriu 

Pripremilo: 

Pomoćno osoblje Komisije.  

  

 


